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Protokół z LVII sesji Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji 

16 maja 2023 r. (wtorek), godz. 9:00 

Park Wodny OCTOPUS, sala multimedialna, Suchy Las, ul. Szkolna 18. 

 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na naprawę i zabezpieczenie murów zewnętrznych 

oraz montaż okien (część zadania pn. „Remont, rozbudowa, przebudowa wraz ze zmianą sposobu 

użytkowania obory na budynek mieszkalny jednorodzinny") - zabytku w miejscowości 

Golęczewo. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na renowację elewacji i remont budynku 

mieszkalnego jednorodzinnego, wymianę stolarki w budynku mieszkalnym i przyległym budynku 

garażowym (część zadania pn. „Renowacja elewacji i remont budynku mieszkalnego 

jednorodzinnego z przyległymi budynkami - gospodarczym i garażowym") - zabytku 

w miejscowości Golęczewo. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na roboty budowlane w zakresie remontu dachu, 

remontu tynków wewnętrznych oraz wymiany stolarki (część zadania pn. „Remont i przebudowa 

budynku mieszkalnego jednorodzinnego") - zabytku w miejscowości Golęczewo. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na roboty budowlane w zakresie remontu dachu, 

oraz wymiany okna (część zadania pn. „Remont i przebudowa budynku mieszkalnego 

jednorodzinnego") - zabytku w miejscowości Golęczewo. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont kapitalny budynku dawnego Zajazdu 

pod Złotą Gwiazdą w Golęczewie oraz przyległej sali tanecznej (etap V) - zabytku 

w miejscowości Golęczewo. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na rewaloryzację parku dworskiego w Chludowie 

(etap V) - zabytku w miejscowości Chludowo. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na wyeksponowanie i odtworzenie oryginalnych 

elementów parku i ogrodu przy budynku starego kasyna wojskowego - zabytku w miejscowości 

Biedrusko. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont fragmentu zabytkowego ogrodzenia 

parku dworskiego w Chludowie - zabytek w miejscowości Chludowo. 

12. Informacje: 

 Wójta Gminy  

 Przewodniczącego Rady Gminy, 

 Przedstawiciele gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski,  

 Przewodniczących Komisji Rady, 

 Radnego Powiatowego. 

13. Interpelacje i zapytania Radnych. 

14. Wolne głosy i wnioski. 

15. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak na wstępie poinformował, że sesja 

Rady Gminy Suchy Las była transmitowana on – line, nagranie w systemie audio – video było 

dostępne w serwisie esesja.tv pod linkiem https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/181/rada-gminy-suchy-
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las.htm. Nagranie z transkrypcją będzie udostępnione po upływie 14 dni od daty sesji. Dostęp do tego 

serwisu odbywa się poprzez stronę internetową www.suchylas.pl/media. Z uwagi na publiczny 

charakter sesji nie należy posługiwać się danymi osobowymi, ponieważ można narazić się na złamanie 

przepisów dotyczących ochrony danych osobowych. 

 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji (00:02:05*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył LVII nadzwyczajną sesję Rady 

Gminy Suchy Las VIII kadencji w dniu 16 maja 2023 r. o godz. 9:01 witając Radnych oraz gości.  

 

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (00:02:10*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że obrady sesji były 

prawomocne. W sesji udział wzięło 14 Radnych, 1 Radny nieobecny – Radny M. Bajer. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak spytał czy zebrani mają uwagi 

do porządku sesji. Z uwagi na brak uwag do porządku sesji Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las 

przystąpił do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad. 3. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023 

(00:02:34*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie, jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały wprowadzając 

do projektu uchwały na wniosek Przewodniczącej Komisji zwiększenie o 20.000,00 zł w dziale 92120 

w §2720 wskazując źródło finansowania na zadanie dot. ulicy Kwiatowej. Wskazała, że kwota 

ta będzie miała odzwierciedlenie w projektach uchwał dotyczących dotacji do zabytków i będą one 

na bieżąco omawiane, a zebrani zostaną poinformowani, których uchwał to dotyczy.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 

przyjęcia wniosku  Przewodniczącej Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. 

Pągowskiej w sprawie zwiększenia środków w dziale 92120 w § 2720 o kwotę 20.000,00 zł. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 9: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., 

Przybylski M., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 5: Ankiewicz A., Jankowiak M., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
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Przewodnicząca Komicji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

odniosła się zmiany uchwały tj. do zwiększenia o 500.000,00 zł. Wskazała, że OSP Suchy Las 

zwróciło się do Wójta Gminy z prośbą o poparcie inicjatywy zwiększającej maksymalną wysokość 

pożyczki, którą Wójt może udzielić, po to by jednostka mogła otrzymać samochód przed 100leciem 

OSP, które będzie miało miejsce 27 maja br. Zwróciła się do zebranych Radnych z prośbą o poparcie 

wniosku. Dodała, że jest zapewnienie od WFOSiGW, że środki w kwocie 425.000,00 zł oraz 

25.000,00 zł z MSWiA powrócą do gminy. Wskazała, że jest to główny powód sesji nadzwyczajnej.  

Radna A. Ankiewicz kierując wypowiedź do Wójta Gminy Suchy Las spytała czy 500.000,00 zł są 

pożyczką a nie zwiększeniem pożyczki. A środki w wysokości 600.000,00 zł, które OSP dostało 

wcześniej to były środki z dotacji.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że jest to kwota dodatkowa, ponadto co do tej 

pory było w budżecie jako dotacja czyli wkład gminny w zakup samochodu. Dodał, że omawiane 

środki są tylko i wyłącznie na okres oczekiwania na środki z Wojewódzkiego Funduszu, żeby można 

było zagwarantować zapłatę wykonawcy. Wójt wskazał, że w pewnym sensie są żyrantem dla 

środków zagwarantowanych w WFOSiGW.  

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023 z przyjętymi zmianami. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała nr LVII/657/23 została przyjęta. 

  

Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na naprawę i zabezpieczenie murów 

zewnętrznych oraz montaż okien (część zadania pn. „Remont, rozbudowa, przebudowa wraz 

ze zmianą sposobu użytkowania obory na budynek mieszkalny jednorodzinny") - zabytku 

w miejscowości Golęczewo (00:08:26*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie, jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusje nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny 

R. Banaszak zamknął dyskusję nad projektem uchwały.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przyznania dotacji na naprawę i zabezpieczenie murów zewnętrznych oraz montaż 
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okien (część zadania pn. „Remont, rozbudowa, przebudowa wraz ze zmianą sposobu użytkowania 

obory na budynek mieszkalny jednorodzinny") - zabytku w miejscowości Golęczewo. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała nr LVII/658/23 została przyjęta. 

 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na renowację elewacji i remont budynku 

mieszkalnego jednorodzinnego, wymianę stolarki w budynku mieszkalnym i przyległym 

budynku garażowym (część zadania pn. „Renowacja elewacji i remont budynku mieszkalnego 

jednorodzinnego z przyległymi budynkami - gospodarczym i garażowym") - zabytku 

w miejscowości Golęczewo (00:09:44*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie, jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusje nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny 

R. Banaszak zamknął dyskusję nad projektem uchwały. 

    

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przyznania dotacji na renowację elewacji i remont budynku mieszkalnego 

jednorodzinnego, wymianę stolarki w budynku mieszkalnym i przyległym budynku garażowym (część 

zadania pn. „Renowacja elewacji i remont budynku mieszkalnego jednorodzinnego z przyległymi 

budynkami - gospodarczym i garażowym") - zabytku w miejscowości Golęczewo. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała nr LVII/659/23 została przyjęta. 
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Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na roboty budowlane w zakresie remontu 

dachu, remontu tynków wewnętrznych oraz wymiany stolarki (część zadania pn. „Remont 

i przebudowa budynku mieszkalnego jednorodzinnego") - zabytku w miejscowości Golęczewo 

(00:11:08*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja zwiększyła kwotę uchwały z 50.000,00 zł na 60.000,00 zł opiniując 

pozytywnie wniosek Przewodniczącej Komisji o zwiększenie środków jak i całą uchwałę. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusje nad projektem 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 

przyjęcia wniosku Przewodniczącej Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej 

J. Pągowskiej w sprawie zwiększenia środków o 10.000,00 zł z kwoty 50.000,00 zł do kwoty 

60.000,00 zł. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 9: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., 

Przybylski M., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 5: Ankiewicz A., Jankowiak M., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały. 

    

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przyznania dotacji na roboty budowlane w zakresie remontu dachu, remontu 

tynków wewnętrznych oraz wymiany stolarki (część zadania pn. „Remont i przebudowa budynku 

mieszkalnego jednorodzinnego") - zabytku w miejscowości Golęczewo. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 9: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., 

Przybylski M., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 5: Ankiewicz A., Jankowiak M., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R. 

Wniosek został przyjęty. 

Uchwała nr LVII/660/23 została przyjęta. 
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Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na roboty budowlane w zakresie remontu 

dachu, oraz wymiany okna (część zadania pn. „Remont i przebudowa budynku mieszkalnego 

jednorodzinnego") - zabytku w miejscowości Golęczewo (00:13:20*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja zwiększyła kwotę uchwały o 10.000,00 zł opiniując jednomyślnie 

pozytywnie wniosek Przewodniczącej Komisji o zwiększenie środków jak i całą uchwałę. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusje nad projektem 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 

przyjęcia wniosku  Przewodniczącej Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej 

J. Pągowskiej w sprawie zwiększenia środków o 10.000,00 zł z kwoty 50.000,00 zł do kwoty 

60.000,00 zł. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1: Radzięda J. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały. 

    

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przyznania dotacji na roboty budowlane w zakresie remontu dachu, oraz wymiany 

okna (część zadania pn. „Remont i przebudowa budynku mieszkalnego jednorodzinnego") - zabytku 

w miejscowości Golęczewo. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1: Radzięda J. 

Uchwała nr LVII/661/23 została przyjęta. 
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Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont kapitalny budynku dawnego 

Zajazdu pod Złotą Gwiazdą w Golęczewie oraz przyległej sali tanecznej (etap V) - zabytku 

w miejscowości Golęczewo (00:15:20*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie, jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusje nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny 

R. Banaszak zamknął dyskusję nad projektem uchwały. 

    

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont kapitalny budynku dawnego Zajazdu pod Złotą 

Gwiazdą w Golęczewie oraz przyległej sali tanecznej (etap V) - zabytku w miejscowości Golęczewo. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała nr LVII/662/23 została przyjęta. 

 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na rewaloryzację parku dworskiego 

w Chludowie (etap V) - zabytku w miejscowości Chludowo (00:16:29*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie, jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wniósł o poprawę projektu uchwały poprzez 

zmianę słów w projekcie uchwały „rewaloryzacja” na „rewitalizacja”. 

Radna A. Ankiewicz kierując wypowiedź do Wójta Gminy spytała czy jest to oczywista omyłka 

pisarska.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że nie jest do końca przekonany czy jest to na pewno 

pomyłka. Wskazał, że słowo „rewaloryzacja” dwukrotnie pojawia się w projekcie uchwały. 

Wskazał, że użycie słowa nie jest błędne gdyż oznacza przywrócenie wartości użytkowych. 

Dodał, że rewitalizacja jest powszechniej stosowanym pojęciem. Podkreślił, że słowo „rewaloryzacja” 

zostało dwukrotnie użyte w dokumentach i wcześniej również użyto tego określenia. Dodał, że nie 

chciałby zmieniać intencji autorów. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, że wycofuje zmianę by pozostała 

rewaloryzacja skoro jest to poprawne.   
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Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że w słowniku rewaloryzacja jest metodą działa 

konserwatorskich przy zabytkach.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusje nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny 

R. Banaszak zamknął dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przyznania dotacji na rewaloryzację parku dworskiego w Chludowie (etap V) - 

zabytku w miejscowości Chludowo. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1: Radzięda J. 

Uchwała nr LVII/663/23 została przyjęta. 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na wyeksponowanie i odtworzenie 

oryginalnych elementów parku i ogrodu przy budynku starego kasyna wojskowego - zabytku 

w miejscowości Biedrusko (00:20:04*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie, jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusje nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny 

R. Banaszak zamknął dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przyznania dotacji na wyeksponowanie i odtworzenie oryginalnych elementów 

parku i ogrodu przy budynku starego kasyna wojskowego - zabytku w miejscowości Biedrusko. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała nr LVII/664/23 została przyjęta. 
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Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont fragmentu zabytkowego 

ogrodzenia parku dworskiego w Chludowie - zabytek w miejscowości Chludowo (00:21:14*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusje nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny 

R. Banaszak zamknął dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont fragmentu zabytkowego ogrodzenia parku 

dworskiego w Chludowie - zabytek w miejscowości Chludowo. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1: Radzięda J.  

Uchwała nr LVII/665/23 została przyjęta. 

 

Ad. 12. Informacje  

 

 Informacje Wójta Gminy (00:22:33*)  

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował o sprawach związanych z realizacją zadań 

inwestycyjnych w gminie:  

− Suchy Las – przebudowa sali gimnastycznej przy SP1 oraz projekt i budowa rozwiązań 

przeciwpożarowych w SP1 –  w toku prace projektowe. Czas realizacji zadań projektowych – 

koniec 2023 roku. Na etapie projektowania budżetu na przyszły rok znane będą wartości 

kosztorysowe związane z ewentualną realizacją.  

− Suchy Las – budowa Centrum Profilaktyki poprzez sport i rekreację – Centrum sztuk walki 

w parku przy ul. Szkółkarskiej – w toku prace projektowe. Czas realizacji zadań projektowych – 

koniec 2023 roku. Na etapie projektowania budżetu na przyszły rok znane będą wartości 

kosztorysowe związane z ewentualną realizacją. 

− Suchy Las – budowa infrastruktury ul. Linkowskiego – budowa sieci wodociągowej i kanalizacji 

sanitarnej w ul. Linkowskiego i ul. Rumiankowej – trwają procedury formalne z oddaniem 

do użytkowania i odbiorami Aquanetu. 

− Budowa dróg w rejonie ul. Diamentowej w Suchym Lesie – główne ciągi komunikacyjne – 

ul. Diamentowa, ul. Szafirowa i ul. Rubinowa – droga wraz infrastrukturą kanalizacyjno-sanitarną 

i deszczową. Po wykonaniu warstwa ścieralna, w toku są prace wykończeniowe, porządkowe. 

Po zakończeniu prac asfaltowania dróg ulicy Szafirowej i Rubinowej, wykonawca przejdzie 

automatycznie na ulicę Muchomorową. 
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− Osiedle Grzybowe – budowa ścieżki rowerowej wzdłuż ul. Muchomorowej jako kontynuacja 

ciągu ścieżek z ul. Szkółkarskiej i Stefańskiego – układanie nawierzchni będzie odbywało się 

równolegle z rejonem ulicy Diamentowej w Suchym Lesie. Termin zakończenia ścieżki – 

czerwiec 2023.  

− Biedrusko – budowa nowego budynku przedszkolno-szkolnego – etap I koncepcja i projekt – 

we wrześniu 2023 r. powinny być wszystkie dokumenty. Po ostatnim spotkaniu z biurem 

projektowym nie widzą żadnych zagrożeń, są problemy na bieżąco do rozwiązywania ale prace 

projektowe prowadzone są zgodnie z harmonogramem.  

− Biedrusko – budowa etapowa infrastruktury na Osiedlu Jesionowym – rozpoczęły się prace 

związane z budową kanalizacji deszczowej, budową oświetlenia. Prace będą trwały jeszcze rok 

do końca czerwca 2024 zgodnie z umową i harmonogramem zatwierdzonym przez wykonawcę.  

− Golęczewo – budowa ulicy Kwiatowej – budowa Kwiatowej i Krętej. Wykonawcą ulicy Krętej 

jest firma An-Max z Rogoźna – terminem umownym jest sierpień 2023 r. Wykonywane są prace 

brukarskie, budowane są chodniki. Na ukończeniu jest warstwa podbudowy pod nawierzchnie 

bitumiczne. Odnośnie budowy ulicy Kwiatowej – terminem jest październik 2023 r. W tej chwili 

rozpoczęły się prace przy budowie kanalizacji deszczowej oraz kanału technologicznego.  

− Złotkowo – budowa pełnego uzbrojenia wraz z terenem aktywizacji gospodarczej i przebudowa 

odcinka byłej drogi krajowej 11 w Złotkowie – wykonawcą jest konsorcjum PRD z Koła, WPN 

Stasiak z Chodzieży. Terminem wskazanym na zakończenie inwestycji jest czerwiec 2024 r. 

Trwają prace związane z budową sieci kanalizacji sanitarnej, deszczowej, wodociągowej 

i usuwaniem kolizji elektroenergetycznych i telekomunikacyjnych. Powoli rozpoczynają się prace 

drogowe w pasie drogi serwisowej. Zgodnie z harmonogramem rozpoczęcie prac nastąpi 

na koniec tego roku początek 2024 r. 

− Złotniki – Wieś – budowa świetlicy wiejskiej – zakończono inwestycję. Obiekt oddany 

do użytkowania. Wykonywane są równolegle przebudowa sieci wodociągowej i gazowej poza 

podstawowym zakresem.  

− Zielątkowo – budowa ulic Pogodnej i Słonecznej – na ulicy Słonecznej trwają prace związane 

z układaniem nawierzchni z kostki brukowej. Na ulicy Pogodnej usunięto wszystkie kolizje 

związane z oświetleniem drogowym i trwają roboty ziemne i brukarskie.  

− Monitoring: Modernizacja i rozbudowa monitoringu wizyjnego na terenie Gminy Suchy Las oraz 

pełna obsługa w zakresie administrowania oraz serwisowania i konserwacji systemu – wykonawca 

firma 01 Partner Łódź. Uruchomiono 15 nowych kamer. W trakcie uruchamiane jest 

5 pozostałych.   

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera przekazał informacje o sprawach z zakresu Referatu Zamówień 

Publicznych odnośnie przetargów: 

− trwa wybór firmy, która zajmuje się oznakowaniem poziomym ulic, parkingów i placów 

gminnych, publicznych. Złożono 4 oferty. Najkorzystniejsza oferta wyniosła około 120.000,00 zł. 

Najwyższa oferta 228.000,00 zł. W związku z terminami związania ofert do 3 czerwca br. urząd 

chce w najbliższych dniach dokonać wyboru i podpisania umowy. 

− Budowa ulic w Złotnikach III – Kochanowskiego, Reja, Słowackiego, Pawłowicka – kanalizacja 

sanitarna na Słowackiego, Reja i Prusa – trwa badanie i ocena ofert. Jest wskazanie i przedłużenie 

terminu związania ofertą dla oferty uznanej za ofertę najkorzystniejszą na poziomie 

1.886.000,00 zł. Jeśli nie będzie uwag to do 10 czerwca zostanie podpisana umowa z wybranym 

wykonawcą.  

− Budowa parku za kościołem w Suchym Lesie „Sucholeska Łąka” – ogłoszono przetarg, otwarcie 

ofert planowane jest na 17 maja br. o godzinie 9:30. 
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− Suchy Las – budowa ulicy Kraterowej – otwarto oferty w postępowaniu na projekt i budowę 

ul. Kraterowej – wszystkie oferty przewyższają zaplanowaną kwotę w budżecie, czyli kwotę 

500.000,00 zł. Podjęto decyzję o zaproponowaniu na najbliższej sesji zwiększenia kwoty o około 

300.000,00 zł uznając najniższą ofertę za najkorzystniejszą i możliwą do zrealizowania w trybie 

zaprojektuj i wybuduj. Wójt wskazał, że większość kosztów gmina ponosiłaby w przyszłym roku, 

zatem regulacja będzie regulacją w WPF-ie. Wójt wyraził opinię, że ogłaszając kolejny przetarg 

zapewne nie uzyskaliby korzystniejszej oferty.  

− Modernizacja oświetlenia na terenie Gminy Suchy Las – część B 2023 ogłoszono przetarg, 

otwarcie ofert w dniu sesji w południe. 

− urząd chciał ogłaszać budowę Centrum Profilaktyki poprzez sport – tzw. skatepark w rejonie ulicy 

Szkółkarskiej. Wszystko było przygotowane ale niestety powiat zwrócił uwagę przy 

przedstawieniu przez urząd zgłoszenia, dokumentów do zgłoszenia, na niespójność w projekcie. 

Należy dokonać korekty w zakresie zieleni izolacyjnej. Pracownik w starostwie dokładnie policzył 

szerokość pasa izolacyjnego i nie zgadzają mu się wymiary. W projekcie trzeba wykazać pełny 

dwumetrowy pas izolacyjny i dokonać malej korekty. Wójt wyraził nadzieję, że w przyszłym 

miesiącu zostanie przetarg ogłoszony. 

− wykonanie projektu koncepcyjnego na budowę drogi dla pieszych i rowerów z Golęczewa 

do Zielątkowa jest w przygotowaniu.  

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że w trybie analizy rynku urząd wybrał 

wykonawcę koncepcji przebudowy skrzyżowania w rejonie ulic Złotnickiej, Czołgowej, Obornickiej. 

Wskazał, że jest to duże zadanie. Wykonawcą będzie firma Inżynier Ruchu.pl z Poznania. 

Kwota mniej więcej taka jaką przewidziała Rada w budżecie około 47.000,00 zł, a w budżecie jest 

50.000,00  zł. Zarządza skrzyżowaniem Starosta Powiatowy ale warunkiem do podjęcia rozmów na 

temat wspólnego finansowania inwestycji, wykonania projektu i przebudowy skrzyżowania jest 

wykonanie przez gminę koncepcji. Zgodnie z tym wskazaniem gmina zleca taką koncepcję.  

 

 Informacje Przewodniczącego Rady Gminy (00:36:06*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował o wpływie do Biura Rady 

do wiadomości Rady Gminy Suchy Las następującej korespondencji: 

− Pismo Wójta Gminy Suchy Las skierowane do Nadleśniczego Nadleśnictwa Łopuchowo 

dotyczące remontu i bieżącego utrzymania ulicy Meteorytowej w Suchym Lesie. Przewodniczący 

odczytał pismo: „Zwracam się z prośbą do Pana Nadleśniczego o wydanie polecenia wykonania 

remontu ulicy Meteorytowej od ulicy Leśnej do ulicy Alejowej w Suchym Lesie, odcinek drogi 

z płyt drogowych wzdłuż ściany lasu. Uprzejmie informuję, że w dniu 10 maja br. policja 

odnotowała zdarzenie drogowe na tej drodze. Wystający na około półtora metra pręt zbrojeniowy 

z pyty drogowej uszkodził cały bok samochodu osobowego. W dniu 11 maja br. wspólnie z policją 

przeprowadzono wizję lokalną i stwierdzono, że lokalizacja uszkodzonej płyty jest na gruncie 

administrowanym przez nadleśnictwo. Aktualnie cała droga z płyt wymaga natychmiastowego 

remontu, ponieważ stwarza zagrożenie. Uprzejmie informuję, że wielokrotnie w latach 2019-2022 

zwracaliśmy się z prośbą o wykonanie remontu i bieżącego utrzymania drogi, która zagraża 

bezpieczeństwu. Kierując się poprawą bezpieczeństwa komunikacyjnego mieszkańców oraz 

innych uczestników ruchu drogowego proszę o zlecenie wykonania remontu ulicy Meteorytowej 

w Suchym Lesie.” Pismo zostało skierowane również do wiadomości Komendy Miejskiej 

w Poznaniu oraz Komisariatu w Suchym Lesie. 
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− Pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu kierowane do Wójta Gminy Suchy Las 

do wiadomości Rady Gminy Suchy Las, w którym przekazuje uchwałę Kolegium Izby 

nr XII/741/2023 z dnia 26 kwietnia 2023 roku podjętą po rozpatrzeniu wniesionych zastrzeże 

do wystąpienia pokontrolnego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu. Przewodniczący 

Rady Gminy odczytał część dokumentu: „Po rozpatrzeniu wniesionych przez Wójta Gminy Suchy 

Las pismem z dnia 4 kwietnia tego roku, w którym Wójt wniósł zastrzeżenia do opisu 

nieprawidłowości zawartych w części pierwszej w punkcie 2 wystąpienia pokontrolnego oddalić 

wniesione zastrzeżenia.” 

− Pismo Wójta Gminy Suchy Las do mieszkańców Osiedla Złotniki dotyczące wprowadzenia nowej 

organizacji ruchu na terenie Osiedla Złotniki. Przewodniczący odczytał pismo: „Odpowiadając 

na Państwa pismo z dnia 25 kwietnia br. uprzejmie informuję, że mając na uwadze bezpieczeństwo 

użytkowników dróg, a szczególnie mieszkańców, którzy przekazywali uwagi o zagrożeniach został 

opracowany projekt stałej organizacji ruchu ograniczający ruch samochodów ciężarowych 

do 12 ton obejmujący ulice Osiedla w Złotnikach. Zespół do Spraw Bezpieczeństwa przeprowadza 

ocenę i analizę stanu bezpieczeństwa w gminie. Również ulice Osiedla w Złotnikach były 

przedmiotem analiz. Policja i straż gminna podczas prac zespołu przedstawiły materiały, które 

dowodziły o zagrożeniach bezpieczeństwa i wykroczeniach popełnianych przez kierujących 

samochodami ciężarowymi. W tych sprawach były prowadzone postępowania przez właściwe 

organy. Wówczas cały zespół kierując się zapewnieniem stanu bezpieczeństwa podjął decyzję 

o rozpoczęciu procedowania ograniczenia tonażu samochodów ciężarowych do 12 ton. 

Przeprowadzono również analizę w zakresie obsługi transportowej firm. Mając na uwadze 

całoroczne ograniczenia do 12 ton zaproponowano wyżej wymienione rozwiązanie, które uzyskało 

wstępną akceptację organu zarządzającego ruchem na drogach gminnych, co stanowiło podstawę 

do opracowania projektu. Mieszkańcy oraz radni kierowali do Urzędu Gminy uwagi 

o zagrożeniach na ulicach osiedla, które stwarzają 40 tonowe samochody ciężarowe. Podczas 

korzystania ze skrzyżowań najeżdżają na chodniki i stanowią duże zagrożenie dla ruchu pieszego. 

Radni Rady Gminy w Suchym Lesie w listopadzie ubiegłego roku złożyli petycję do Urzędu Gminy, 

w której wskazują na niszczenie dróg i realne zagrożenia bezpieczeństwa komunikacyjnego 

na ulicach osiedlowych wynikające z obsługi transportowej samochodami ciężarowymi. W petycji 

również pytają kiedy systemowo oraz w układzie stałym zostanie rozwiązany istniejący problem. 

W udzielonej odpowiedzi na petycję wskazano, że na zlecenie gminy został opracowany i złożony 

do zatwierdzenia nowy projekt stałej organizacji ruchu, który ograniczy tonaż samochodów 

ciężarowych do 12 ton dopuszczalnej masy całkowitej. Starostwo Powiatowe w Poznaniu w dniu 

17 kwietnia br. zatwierdziło przedmiotowy projekt po  poprawieniu przez projektanta zmiany 

opisowej. Dnia 18 kwietnia br. firma działająca na terenie Osiedla w Złotnikach złożyła pismo 

domagając się niewprowadzania nowej, zatwierdzonej organizacji ruchu z ograniczeniem 12 ton 

dla samochodów ciężarowych. Aktualnie Rada Gminy Suchy Las odrzuciła wniosek urzędu 

dotyczący propozycji budżetowej na wprowadzenie nowej organizacji ruchu ograniczającej tonaż 

samochodów ciężarowych do 12 ton na ulicach Osiedla w Złotnikach. Do czasu zajęcia 

jednoznacznego stanowiska Rady Gminy Suchy Las będzie obowiązywała istniejąca organizacja 

ruchu drogowego. Wyznaczony termin wprowadzenia projektu na drogi został określony przez 

organ zarządzający ruchem na 31 grudnia 2025 r. Na ul. Prostej będzie przeprowadzona 

dodatkowa wizja lokalna dotycząca uszkodzonej infrastruktury technicznej drogi. Petycja 

przedsiębiorców została wniesiona do urzędu w dniu 24 marca br. i zostanie rozpatrzona zgodnie 

z przepisami. Do urzędu nie został skierowany wniosek mieszkanki o likwidacji miejsc 

postojowych na skrzyżowaniu ul. Granicznej z ul. Kalinową w Złotnikach. 

Pana przewodniczącego Zarządu Osiedla Złotniki Osiedle proszą o zapoznanie z treścią 

odpowiedzi mieszkańców podpisanych pod pismem skierowanym do Wójta Gminy Suchy Las”. 
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− Pismo kierowane przez Starostę Poznańskiego do Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Wielkopolskiego Departament Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Przewodniczący Rady Gminy Suchy 

Las odczytał pismo: „Pismem z dnia 26 marca 2023 r. wpłynęła do tutejszego urzędu informacja 

i prośba o interwencję w sprawie przystąpienia przez Gminę Suchy Las do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki o numerze ewidencyjny 422/5, 

arkusz mapy 2, obręb Golęczewo, gmina Suchy Las. Jako organ sprawujący nadzór nad lasami 

nie stanowiącymi własności Skarbu Państwa wyrażam duże zaniepokojenie planowaną zmianą 

3,18 ha lasów ochronnych pod tereny aktywizacji gospodarczej. Na terenie przedmiotowej działki 

występują użytki lasy klasy IV o powierzchni 2,65 ha oraz lasy klasy VI o powierzchni 0,53 ha, 

które są objęte uproszczonym planem urządzenia lasu sporządzonym na okres od 1 stycznia 2018 

od 31 grudnia 2027 dla lasów niestanowiących własności Skarbu Państwa położonych w obrębie 

ewidencyjnym Golęczewo. Obecnie teren całej działki uchwałą nr XXXI/297/13 Rady Gminy 

Suchy Las opublikowanym w  Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego 4 kwietnia 

2013r. jest w całości przeznaczony pod lasy oznaczony symbolem 4ZL. Jednakże uchwałą 

nr XXX/324/21 Rady Gminy Suchy Las 25 lutego 2021 roku przystąpiono do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w celu przeznaczenia działki o numerze 

ewidencyjnym 422/5, arkusz mapy 2, obręb Golęczewo pod tereny aktywizacji gospodarczej. 

Drzewostan znajdujący się na działce o numerze ewidencyjnym 422/5 jest zwartym kompleksem 

leśnym zaliczonym do kategorii drzewostanów ochronnych. Według zapisów widniejących 

w obowiązującym uproszonym planie urządzenia lasu w granicach działki drzewostany 

są mieszane z dominującym udziałem sosny i brzozy w wieku aktualnie od 55 do 65 lat. Drzewa 

rosną na siedlisku lasu mieszanego świeżego siedliska średnio żyznego oraz fragmentem na 

terenie boru mieszanego świeżego średnio żyznego typu siedliskowego lasu. Zwarcie jest 

umiarkowane zgodnie z wiekiem drzewostanu, parametry wskazane w opisie taksacyjnym 

w uproszonym olanie urządzenia lasu są zgodne z wiekiem drzewostanu i wskazują jego 

prawidłowy rozwój. drzewostan nie osiągnął dojrzałości rębnej i rokuje dalszą przydatność 

hodowlaną, gospodarczą i przyrodniczą w kolejnych sezonach wegetacyjnych. W podpisie 

z upoważnienia starosty do wiadomości Wójt, Rada Gmin, Dyrektor Regionalnej Dyrekcji Lasów 

Państwowych, Nadleśniczy Nadleśnictwa Łopuchowo i zgłaszający interwencję do wiadomości”. 

− pismo Wójta Gminy Suchy Las do Państwa JMM dotyczące projektu organizacji ruchu 

ograniczającego ruch pojazdów ciężarowych. Pismo do zapoznania w biurze rady.  

− pismo mieszkańca Złotnik z ulicy Obornickiej do Wójta Gminy Suchy Las. Przewodniczący 

odczytał pismo: „W związku z powzięciem informacji o zaawansowanym etapie prac przy 

projekcie kompleksowej trasy rowerowej Suchy Las-Chludowo ponownie zwracam się z prośbą 

o podjęcie, rozwiązanie problemu zrzutu ścieków komunalnych na odcinku ulicy Obornickiej 

w Złotnikach pomiędzy ulicami Radosną i Łagiewnicką poprzez przyłączenie do sieci 

kanalizacyjnej. Jest to uzasadnione i staje się też pilne z uwagi na przewidywane zamknięcie 

nawierzchni na drodze dojazdowej do posesji, co znacznie utrudni ewentualnie położenie 

zbiorowego kolektora w późniejszym okresie. Ponadto utrzymujący się tak długo brak pełnej 

infrastruktury istotnie ogranicza, a w niektórych przypadkach wyłącza możliwość należytego 

zagospodarowania tych terenów na działalność usługowo-handlową zgodnie z miejscowym 

planem zagospodarowania przestrzennego. Niezależnie od powyższych najważniejszą przesłanką 

całkowitego przyłączenia tego obszaru do sieci kanalizacyjnej powinien by aspekt ekologiczny 

utylizacji ścieków oraz zapewnienie wszystkim mieszkańcom równego dostępu do osiągnięć 

cywilizacyjnych jeszcze z ubiegłego stulecia. Z powyższych względów proszę o pozytywne 

ustosunkowanie się do niniejszego postulatu w interesie mieszkańców, lokalnej wspólnoty a także 

efektów finansowych dla gminy”. 
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 Informacje Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski 

(00:49:01*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że w minionym okresie nie 

było spotkania przedstawicieli gmin w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski. Planowany 

jest zjazd na dzień 30 i 31 maja br.  

 

Radny K. Łączkowski poinformował, że Komisja ds. Społecznych, Oświaty i Kultury przy 

Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski w minionym okresie nie obradowała.  

 

 

 Informacje Przewodniczących Komisji Rady (00:49:35*) 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja spotkała się raz i opiniowała projekty uchwał na nadzwyczajną sesję.  

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

poinformowała, że komisja od ostatniej sesji jeszcze nie obradowała. 

  

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 

Radny J. Dudkiewicz wskazał, że komisja od ostatniej sesji nie obradowała. 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny K. Łączkowski poinformował, 

że Komisja w minionym okresie nie obradowała.  

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Radna I. Koźlicka poinformowała, że w minionym okresie 

komisja spotkała się dwa razy i planuje kolejne dwa spotkania.  

 

 

 Informacje Radnych Powiatowych (00:50:49*) 

 

Brak obecnych na sali Radnych Powiatowych. 

 

Ad. 13. Interpelacje i zapytania Radnych (00:50:53*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował o wpływie dnia 

10 maja br. interpelacji Radnego J. Dudkiewicza. Przewodniczący Rady poinformował, że interpelacja 

będzie dostępna w biuletynie informacji publicznej Urzędu Gminy Suchy Las.  

Ad. 14. Wolne głosy i wnioski (00:51:18*)  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak kierując wypowiedź do Wójta Gminy 

wskazał, że stwierdzenie diagnozy ubytku wody na zalewie w Biedrusku zajmował się wicewójt 

M. Buliński, a w związku z jego nieobecnością spytał na jakim etapie jest sprawa i na co mogą liczyć 

mieszkańcy.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że odbyły się spotkania, na których zostały przekazane 

sprawy przez M. Bulińskiego, które do tej pory prowadził. Wójt wskazał, że sprawy te kolejno 
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przekazuje dalej do referatów. Wójt poinformował, że ta sprawa zostanie rozpatrzona w tym tygodniu 

i wtedy będzie mógł coś więcej powiedzieć. 

 

Radny J. Dudkiewicz odnosząc się do kwestii przetargu na modernizację oświetlenia spytał czy 

obejmie on wymianę oświetlenia ledowego na osiedlu Grzybowym. W kolejności wskazał, 

że w ostatnich dniach były przypadki przejazdu samochodów ciężarowych przez osiedle co wzbudziło 

duże zainteresowanie wśród mieszkańców. Wskazał, że sprawa była zgłaszana i złożona interpelacja 

trochę tego dotyczy, ponieważ po komisji nie uzyskali informacji jakie faktyczne zgody mają 

te samochody czy poszczególni spedytorzy. Radny wskazał, że odbyła się obywatelska akcja 

zatrzymania jednego z przejeżdżających, przewożących towar do Leroy Merlin i tamże udali się 

mieszkańcy. Wskazał, że kierowca powoływał się na zgody z gminy, że może przejeżdżać. W związku 

z powyższym spytał czy uruchamiany monitoring ma szansę tą rzecz wyeliminować. 

Wskazał, że sprawa była zgłaszana w straży gminnej jak i na policji, jedni odsyłają do drugich i nikt 

nie jest w stanie odpowiedzieć wprost jak można problem rozwiązać. W kolejności Radny wskazał, 

że na sesji lutowej decyzją Rady Gminy zmienili uchwałę budżetową między innymi w sprawie 

dofinansowania działania GCI w obrębie ulicy Nektarowej, gdzie światłowód nieskutecznie spełnia 

swoje wymagania i mieszkańcy od kilkunastu lat wnoszą o możliwość dopuszczenia innych 

operatorów. Dodał, że spółka GCI wskazywała, że nie jest w stanie dopuścić innych operatorów 

ze względów technicznych. Radny wskazał, że zebrani zgodzili się z tym i na sesji M. Buliński 

odpowiedział, że da konkretną odpowiedź kiedy jakie zmiany się odbędą po zmianach budżetowych 

będą realizowane. Poinformował, że uzyskał pisemną odpowiedź od p. A. Szczęsnej, która jest 

wymijająca i nie jest w stanie jej dalej przekazać mieszkańcom. Dodał, że nie wiedzą dalej czy 

w związku z tym, że zwiększyli środki budżetowe czy jest realna nadzieja i w jakim czasie na poprawę 

tej sytuacji. Radny dodał, że mieszkańcy wskazują, że sytuacja trwa od 8 lat i mają na to dokumenty, 

że proszą GCI o tą kwestię. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera odnosząc się do kwestii światłowodu wskazał, że sprawdzi 

u źródła na spotkaniu udziałowców z zarządem spółki GCI i tą sprawę wyjaśni. Poinformował, że na 

sesji nie chce by jego wypowiedź była kolejną wymijającą odpowiedzią, więc woli odpowiedzieć 

później ale więcej i konkretniej. Odnosząc się do kwestii monitoringu, a szczelności systemu 

w zakresie uzgadniania tras przejazdów samochodów ponadnormatywnych Wójt wskazał, 

że nakładaniem mandatów zajmuje się policja. Opowiedział o sytuacji, gdy zgrywano z kamery 

u zbiegu ulic Łabędziej i Sosnowej nagrania kierowców, którzy naruszali zakaz wjazdu z ulicy 

Złotnickiej. Wskazał, że wtedy straż gminna była zaangażowana jako pomoc dla policji przy 

identyfikowaniu kierowców, którzy naruszali zakaz. Wójt wskazał, że jest to ewidentnie zadanie 

policji i uprawnienie policji, żeby sprawdzić czy dany kierowca ma prawo przejazdu. 

Wójt przypomniał, że nie jest to decyzja na przejazd przez teren osiedla, tylko pisemne uzgodnienie 

trasy przejazdu. Podkreślił, że każdy kierowca musi mieć dokument z urzędu w przypadku 

samochodów, które nie przekraczają tonażu jak samochody średnie czy lekkie do 3,5 tony one mogą 

się poruszać na podstawie również tak zwanych listów kontraktowych. Oznacza to, że jeżeli wykonują 

usługę i są w stanie potwierdzić zleceniami, listami przewozowymi, zamówieniami, że taką usługę 

wykonują oczywiście jeżeli nie naruszają przepisów ruchu drogowego. Wójt wyraził opinię, 

że monitoring jest narzędziem do tego, by policja mogła karać takich kierowców. Natomiast  

podkreślił, że gmina nie ma monitoringu online, nie ma centrum dowodzenia, które pozwoliłoby, 

by w czasie rzeczywistym poinformować policję, że właśnie przejeżdża samochód i należy go 

odszukać. Wójt wskazał, że jest to robione post factum i mogą tylko przekazywać policji, a policja 

wszczynać postępowania o naruszenie przepisów z kodeksu ruchu drogowego. Wójt wskazał, że jeżeli 

będzie taka wola ze strony policji to chętnie się zaangażują w przygotowanie jak w przypadku zjazdu 
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z ulicy Złotnickiej. Wójt Gminy Suchy Las odpowiadając na pytanie dotyczące monitoringu wskazał, 

że część zadania B 2023 obejmuje modernizację oświetlenia na Osiedlu Grzybowym.  

 

Radna J. Pągowska poruszyła temat budowy windy w szkole w Chludowie. Poinformowała, że Wójt 

na posiedzeniu Komisji Budżetowej wspomniał, że urząd zdecydował o ponowieniu przetargu ale czy 

został ogłoszony, bo czas ucieka i może być problem z realizacją. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że temat został krótko omówiony na walnym, 

sprawozdawczym zebraniu w spółce Larg. Wójt wskazał, że padła data o otwarciu ofert 

w postępowaniu na 17 maja. Wójt potwierdził, że jeszcze raz zostało ogłoszone postępowanie 

przetargowe.  

 

Radna W. Prycińska kierując wypowiedź do Wójta poprosiła o konkretną informację na temat 

przetargu na ulicę Jagodową. Wskazała, że sprawa była omawiana z M. Bulińskim, nic się nie ruszyło 

w tym zadaniu, miało się odbyć w pierwszym kwartale, a nic w tej kwestii nie słychać. Radna dodała, 

że jest to zadanie do dofinansowania i musi być tam jakiś deadline z odpowiedzią i ktoś musi 

powiedzieć kiedy mogą ruszyć z przetargiem.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że nie raz jest tak, że terminy pomimo dobrej woli 

i mocnego spięcia są jakby wyznaczane przez inne okoliczności. Poinformował, że tą zewnętrzną 

okolicznością był ogłoszony konkurs w ramach Funduszu Dróg Lokalnych, do którego zgłosili ulicę 

Jagodową i chcieli poczekać na rozstrzygnięcie. Wójt wskazał, że niestety dotacji nie otrzymano 

i wiedzą na czym stoją, na swoich środkach w kwocie 800.000,00 zł z ryzykiem, że środki trzeba 

będzie zwiększać ale ogłaszają przetarg już, mając rozstrzygnięcie negatywne dla gminy. Wskazał, 

że przetarg będzie ogłoszony w kolejnym tygodniu. 

 

Radny M. Przybylski poruszył kwestię budowy wodociągu przy ulicy Olchowej. Spytał czy nie 

można byłoby jego budowę wyodrębnić z zadania budowy ulic w Złotnikach II głównie we 

wschodniej części osiedla. Radny wskazał, że gmina przejęła niewielką drogę w czerwcu 

poprzedniego roku w nadziei, że cos się będzie działo. Stwierdził, że trwają procedury projektowe 

i wszystko trwa strasznie długo. Dodał, że zostały wybudowane domy i czekają na możliwość 

wprowadzenia się i nie mogą tego zrobić bez wody. Wskazał, że przetarg na budowę tej części dróg 

został przesunięty na drugą połowę roku i być może urząd znajdzie jakieś rozwiązanie, które 

by pomogło tym ludziom. Wskazał, że warunki techniczne zdaniem Radnego są dostatecznie dobre 

by uruchomić. W kolejności Radny spytał o boisko i uporządkowanie terenu w Złotnikach Park.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że nic się nie zmienia. Podjęli się realizacji tego 

zadania już abstrahując od wszystkich pierwotnych uwarunkowań związanych z kwestiami 

własnościowymi i zapisami planistycznymi. Uzgodnili, że jest to zadanie wchodzące do budżetu i jest 

realizowane. Wójt wskazał, że obawia się, że to o czym Radny mówi wynika z procedury, która na 

końcu warunkuje wszystko. Wskazał, że jeśli nie ma pozwolenia na realizację, na budowę to trudno 

coś przyspieszyć. Wójt przypomniał o sprawie skateparku. Wójt wyraził obawę, że przyczyną tego 

zastopowania jest kwestia proceduralna. Zgodził się z Radnym, że trzeba zrobić wszystko by sytuacja 

się zmieniła. Wójt wskazał, że był na miejscu i woda warunkuje możliwość zamieszkania w tych 

domach. Dodał, że znajdą sposób, żeby albo warunkowo albo z podziałem na etapy wymagające 

pozwolenia, niewymagające przygotować inwestycję w takim zakresie by jak najszybciej ją 

uruchomić. Wskazał, że przekaże informacje na najbliższej sesji.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak kierując pytanie do Sekretarza Gminy Suchy 

Las spytał czy po sesji może pozostać i spotkać się Przewodniczącymi Zarządów Osiedli i Sołtysami 
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pod kątem projektu uchwały dotyczącej programu pobudzana aktywności obywatelskiej w kwestii 

sprecyzowania niektórych zapisów.  

Sekretarz wyraził aprobatę. 

 

Radna A. Ankiewicz spytała ile ofert zostało złożonych na zadanie dot. Sucholeskiej Łąki. Odnosząc 

się do wniosku urzędu do lasów odnośnie ulicy Meteorytowej, Radna poprosiła by jeśli były 

prowadzone rozmowy prosi o rozszerzenie wniosku o uporządkowanie pobocza, które jest od ulicy 

Meteorytowej do skrzyżowania z zakrętem przy ulicy Sprzecznej, ponieważ zieleń po stronie lasu 

wchodzi w przestrzeń jezdną i samochody zjeżdżając lekko na bok są niestety uszkadzane przez 

krzewy po tamtej stronie. Radna wskazała, że to pobocze się cały czas zwęża i ono już było 

poszerzone ale niestety się osunęło. Radna spytała o inwestycję dot. ulic Krańcowej i Krętej. Radna 

wskazała, że długo czekają na przetarg, a najbardziej chodzi o krótki odcinek kanalizacji przy ulicy 

Krańcowej. Wskazała, że tam mieszkańcy czekają parę lat. Ponadto Radna zaprosiła zebranych na 

piknik z okazji 10-lecia Osiedla Suchy Las Wschód, który odbędzie się w najbliższy weekend.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że zapisał sobie informacje przekazane przez 

Radną. Odnośnie pobocza drogi wskazał, że zgłosi to do Referatu Komunalnego. Dodał, że kwestię 

ulic Krętej i Krańcowej wyjaśni kiedy wejdzie to do harmonogramu zamówień publicznych i będzie 

mógł przekazać informacje o przetargu.  

 

Radny Z. Hącia wskazał, że na ulicy Łagiewnickiej w Chludowie były prowadzone prace naprawcze 

w ubiegłym tygodniu, dosypano tłucznia ale po deszczu znowu wszystko spada. Radny przypomniał, 

że ulica Łagiewnicka jest właściwie zabudowana do końca i nic nowego tam nie powstanie. 

Dodał, że jest woda, kanalizacja i gaz w ulicy, a więc cała infrastruktura już jest. Dodał, że po drugiej 

stronie ulicy jest poligon i w związku z tym trzeba to załatwić by ludzie mogli tam normalnie 

wyjechać, dojechać i dojść. Dodał, że na ulicy Maniewskiej jest podobna sytuacja i trzeba pomyśleć 

w przyszłości by sprawę na Łagiewnickiej ucywilizować. Następnie Radny poruszył kwestię parkingu 

przy ulicy Kościelnej. Wskazał, że teren został wykupiony 2 lata temu, projekt miał być zrobiony 

w ubiegłym roku, w tym roku projekt miał być robiony jednocześnie ze zleceniem wykonania, sprawa 

się nie posuwa i stoi w miejscu. W kolejności Radny poruszyła sprawę boiska przy ulicy Tysiąclecia. 

Wskazał, że uzyskał informację, że zlecenie do ENEA zostało wysłane odnośnie schowania 

przewodów, co dalej nie wie a trzeba nad tym pomyśleć bo to jedyne miejsce w studium i w planie 

przeznaczone pod tereny sportowe w Chludowie. Następnie Radny wskazał, że na stawku pn. Balaton 

w Chludowie założono napowietrzenie. Wskazał, że zainstalowano to tak, że wyprowadzono przewód 

pod napięciem, do którego miało być to podłączone tym czasem wykonawca podłączył napowietrzenie 

do szafki i ten przewód pod napięciem leżał w wodzie, w piachu i groziło to porażeniem.   

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera podziękował za ostatnią ważną uwagę. Wójt wskazał, że nie 

słyszał o tej sytuacji. Wójt spytał czy pisemnie było to zgłaszane. 

Sołtys wsi Chludowo H. Gramch wskazała, że w niedziele dostali informacje. Poinformowała, 

że członek rady sołeckiej będący elektrykiem na spacerze, prywatnie to zauważył i zażegnał sprawę.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że zostanie to sprawdzone. Być może jest to 

zabezpieczone prawidłowo, a jeśli nie jest to oczywiście ryzyko jest zbyt duże by je ignorować. 

Odnośnie ulicy Łagiewnickiej wskazał, że Radny podał argumenty, które znakomicie mogą wzmocnić 

wniosek do budżetu na przyszły rok. Wójt wskazał, że na dzień sesji w budżecie nie ma środków na 

ulicę Łagiewnicką a z wypowiedzi Radnego wskazuje się, że trzeba przejść z kategorii równanie, 

utwardzanie do kategorii budowanie drogi. Wójt wskazał, że również jest za tym by drogi, które mają 

pełne uzbrojenie, wodociąg, kanalizację, oświetlenie nic tylko zakończyć proces pełnym projektem 

drogowym z budową nawierzchni i chodników. Wójt wskazał, że jeśli nie napiszą tego jako wieś, jako 

radni czy sołtys to urząd będzie brał to pod uwagę z uwagi na istniejącą infrastrukturę. Wójt odnosząc 
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się do kwestii boiska przy ulicy Tysiąclecia wskazał, że są dwie kwestie przy tym zadaniu. Pierwsza 

dotycząca koncepcji i druga dotycząca wystąpienia do Szamotuł Enea. Wójt wyraził zdanie, że jeszcze 

nie uzyskali opinii Enea ze wskazaniem korytarza skablowania. Wójt odnosząc się do zebranych 

przypomniał, że w opinii jest zawsze wskazanie, że realizacja musi się odbywać pod nadzorem Enea 

we wskazanym w opinii układzie projektowym przy całkowitym finansowaniu przez wnioskodawcę. 

Wójt wskazał, że oprócz środków na wykonanie tej koncepcji nie mają środków ani na skablowanie 

linii napowietrznej, ani wykonanie kolejnych etapów projektowych. Wójt poinformował, że wyobrażał 

sobie to w ten sposób, że jeżeli będą mieli koncepcje i opinię to spotkają się z radnymi i będą 

rozmawiać co dalej. Stwierdził, że dalej należy pójść w kierunku albo zaprojektowania i wybudowania 

albo zaprojektowania terenów rekreacyjno-sportowych w rejonie ulicy Tysiąclecia co wymaga 

zabudżetowania. Odnosząc się do kwestii budowy parkingu Wójt wskazał, że oferta, którą ZGK 

złożyło przewyższała kwotę zaplanowaną i zdecydowali, że będzie ogłaszany przetarg. Wójt wyraził 

opinię, że w najbliższych dniach zostanie wybrany nowy kierownik Referatu Komunalnego, który 

będzie mógł się tym żwawo zająć.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman spytał czy została zlecona 

koncepcja dla boiska w Chludowie, a jeśli nie to prośba by włączyć na etapie przed rozpoczęciem  

koncepcji radę sołecką i młodzież szkolną chociażby wybranych radnych juniorów. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że docierają do niego informacje, że teren ten jest dla 

młodzieży niezwykle istotny. Radny wskazał, że przy uchwalaniu budżetu rozmawiali na temat 

ewentualnego skateparku ulokowanego tam, gdyż kolejne trawiaste boisko w gminie liczącej 18 tys. 

mieszkańców niekoniecznie jest potrzebne. Wiceprzewodniczący Rady zwrócił się z prośbą 

o organizację spotkania, żeby o tym porozmawiać zanim powstanie koncepcja. W kolejności 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las poinformował, że przy budowie chodnika na ulicy 

Pogodnej kolizje z lampami zostały usunięte natomiast na środku chodnika już ułożonego pozostał 

słupek telekomunikacyjny. Radny wskazał by zgłosić tą sprawę. Następnie poruszył kwestie ulicy 

Dworcowej, której mieszkańcy zgłosili w ostatnich dniach, że na słupie elektrycznym wisi skrzynka 

na wysokości głowy dziecka jadącego na rowerze i wchodzi w pas chodnika. Wiceprzewodniczący 

wyraził opinię, że na oko skrzynka jest po nic, ponieważ ona sprowadza prąd z linii ale nigdzie nie 

odprowadza. Została założona na etapie budowy drogi i tak została. Radny stwierdził, że być może 

jest to pozostałość, którą można zlikwidować. W kolejności wskazał, że na wysokości posesji 

Dworcowa 44 stoi na chodniku skrzynka internetowa, a następnie spytał czy nie dałoby się jej 

przesunąć. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las poinformował, że mieszkańcy ulicy 

Wichrowej donieśli, że Aquanet po dwóch latach skończył projektowanie wodociągu. 

Dodał, że w budżecie są środki na budowę. Radny spytał czy urząd został poinformowany, 

że procedura się zakończyła. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że nie zostali poinformowani natomiast zostali 

poinformowani o dwóch spotkaniach, które będą się odbywały, jedno w urzędzie z przedstawicielami 

spółki Aquanet a drugie 20 czerwca br. Poinformował, że jedno i drugie spotkanie dotyczą inwestycji 

i któregoś z programów. Wskazał, że oficjalnie i pisemnie żeby rozpocząć postępowanie urząd nie 

został poinformowany o zakończeniu fazy projektowej. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman stwierdził, że z rozmów 

z mieszkańcami wynika, że odbyło się to jakiś czas temu. Dodał, że miesiąc temu projekt został 

przyjęty. Natomiast pytanie czy dobrze zrozumieli to co usłyszeli przez telefon. Wiceprzewodniczący 

Rady Gminy Suchy Las poprosił o sprawdzenie sprawy przez urząd.  

 

Radna J. Pągowska kierując wypowiedź do Wójta poprosiła o przygotowanie kompleksowej 

informacji o ulicy Księżycowej w Suchym Lesie. Radna dodała, że wiadomym jest, że w starym 

planie jest nieszczęsny zapis o zjeździe indywidualnym do posesji co uniemożliwia według Radnej 
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z informacji uzyskanej od Radnej A. Ankiewicz z urzędu na temat przygotowania przetargu na tę ulicę 

w systemie zaprojektuj i wybuduj. Radna dodała, że ta ulica była razem z Kraterową na ten sam 

moment. Radna poprosiła o informacje czy czekają do przeprocesowania całego miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego czy są w stanie rozpocząć wcześniej. Radna dodała, że jest to ulica, 

która posiada pełną infrastrukturę oraz jest w harmonogramie. Ponadto Radna spytała czy w obrębie 

urzędu rozmawiano lub przygotowano odpowiedź na pismo Młodzieżowej Rady Gminy odnośnie 

dopłaty dla uczniów szkół ponadpodstawowych. Poinformowała, że pismo trafiło do wiadomości 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego. Wskazała, że można przygotować kosztorys 

by wiedzieć o jakiej kwocie należy rozmawiać, a następnie usiąść do rozmów. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że urząd otrzymał pismo i symulacje w kilku 

wariantach zostały przygotowane przez Referat Komunalny. Poinformował, że zostały wysłane 

zapytania, kilka kwestii pozostaje do wyjaśnienia do ZTM-u. Wójt wyraził opinię, że właściwie nic 

nie stoi na przeszkodzie by to co opracowali przekazać, natomiast chwilę by poczekał na odpowiedź 

z ZTM. Dodał, że może być to kwestia dwóch, trzech tygodni żeby wszystkie wątpliwości wyjaśnić. 

Wójt zapewnił Radnych, że taka analiza przez p. Damiana Torbę już została przygotowana, wyliczenia 

w kilku wariantach. Natomiast zgodnie z porozumieniem komunalnym tego typu analizy muszą być 

dodatkowo zaopatrzone w opinie ZTM-u.  

 

Radna A. Ankiewicz poinformowała, że dzień przed sesją oglądała projekt ulicy Linkowskiego 

i Jaśminowej. Wskazała, żeby przychylić się do prośby kierowanej do Referatu Budowlano-

Inwestycyjnego i wprowadzić tam ścieżkę rowerową. Radna wskazała, że jest to skrót do szkoły 

a w drugą stronę dla wszystkich jadących od Obornickiej Konwaliową i Jaśminową , Linkowskiego 

można wyjechać na końcówkę Bogusławskiego i na pumptruck. Radna wyraziła opinię, że nie 

wyobraża sobie, żeby ruch rowerowy szedł ulicą Bogusławskiego na odcinku powiatowym, więc 

wykorzystując omawiany skrót powstanie fajna ścieżka rowerowa dla wszystkich. Radna wskazała, 

że czekają bardzo długo na ten projekt, więc jeśli poczekają jeszcze chwilę doprojektowując, 

zmieniając jeden chodnik na ścieżkę rowerową to będzie bardzo dobre posunięcie.  

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera odniósł się do pisma Starosty, które zostało odczytane podczas 

informacji Przewodniczącego Rady Gminy Suchy Las. Wójt wyraził opinię, że nie jest 

to merytoryczne stanowisko, a wręcz zostało to przepisane z opinii Wielkopolskiej Izby Rolnej, która 

została przygotowana na użytek odlesienia czy uzgodnienia miejscowego planu w sprawie odlesienia 

przez zacnego mieszańca gminy Suchy Las, leśnika, który dla Izby Rolniczej przygotował tą opinię, 

której nie uwzględnił Marszałek. Wójt poinformował, że pismo zostało napisane dwa tygodnie po tym 

jak dokładnie odwrotnie uzgodnił p. Marszałek. Wójt wskazał, że Starostwo nie interesowało się tym 

problemem do momentu, kiedy nie otrzymało pisma z Wielkopolskiej Izby Rolniczej z bardzo 

szerokim opisem, który znalazł się w uzasadnieniu tego i wysłało do p. Marszałka bez sprawdzenia 

tego, że p. Marszałek uzgodnił plan. Wójt poinformował, że zostało odczytane stanowisko przespane 

i niemerytoryczne starostwa powiatowego do Marszałka, który wydał decyzję wcześniej w tej samej 

sprawie. Wójt wyraził nadzieje, że Marszałek nie zmieni swojej decyzji. Wójt wskazał, że pismo 

to może spowodować gorącą dyskusję, gdyż mowa o terenach, które fizycznie są drzewostanem 

i faktycznie w tak zwanej grupie lasów ochronnych. Wójt wskazał, że nie jest to żadna klasyfikacja 

nadzwyczajna. Podkreślił, że jest to wyznaczane w sposób geograficzny tj. 10 km od granic miasta 

są lasy ochronne. Wójt wyraził opinię, że p. dyrektor nawet nie przywołała takiego drobnego faktu jak 

to, że w studium gminy, przyjętym przez Radę Gminy teren jest terenem aktywizacji gospodarczej. 

Wskazał, że w planie miejscowym jest lasem ale po to zmieniają plan miejscowy, żeby dopasować do 

zapisów studium, w którym jest to teren aktywizacji gospodarczej. Wójt wyraził swoje nadzieje, żeby 

kształt tego planu i jego zapisy, nawet jeśli miałoby to dotyczyć części tekstowej planu pozwalały, czy 
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wskazywały na konieczność wykorzystania istniejącego drzewostanu do tak zwanej części 

biologicznie czynnej. Wójt dodał, że jest to oczywiście do dyskusji w kolejnych fazach 

opracowywania miejscowego planu. Wójt wskazał również, że jedna trzecia tego drzewostanu będzie 

kasowana specustawą autostradową, bo przez ten las idzie S11 o czym p. dyrektor również 

zapomniała. Wójt wskazał, że skutek jest taki, że droga przed zbiornikiem odbija w lewo i kasuje 

część lasu, czyli spowoduje konieczność wycinki na potrzeby drogowców. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman wskazał, że będzie to co 

najmniej droga serwisowa wokół zbiornika. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera zgodził się z Wiceprzewodniczącym. Wójt poinformował, 

że zwraca uwagę na to, że tutaj się nic nie zaczyna, pismo nic nie wszczyna i nie powoduje, ponieważ 

ta sprawa uzgodnienia u Marszałka została zamknięta pozytywnym uzgodnieniem planu miejscowego, 

który nie uwzględnił postanowienia Izby Rolniczej. Reasumując Wójt podkreślił, że Marszałek 

uzgodnił projekt planu, który przewiduje zgodnie ze studium aktywizację gospodarczą na tej działce.  

Radna A. Ankiewicz wskazała, że wydana została decyzja środowiskowa dla S11, która na pewno 

uwzględniała ten teren.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przypomniał zebranym, że dnia 22 maja br. 

o godzinie 17:00 odbędzie się dyskusja w sprawie Studium gminy. Zachęcił do udziału w spotkaniu 

oraz zadawania pytań.  

 

Ad. 15. Zamknięcie sesji (01:34:00*) 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął LVII sesję Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji w dniu 16 maja 2023 r. o godz. 10:33. 

 

 

 

             Sporządziła:      Przewodniczący Rady 

        Agata Lankiewicz                                   Gminy Suchy Las 

        Radosław Banaszak  

 

 

 

* Wskazane okresy czasowe odnoszą się do nagrania audio-video.  

 

 

 

 

 


